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Készült:  Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő – testülete  - 2024. 

november 21-én megtartott – soros, nyílt üléséről. 

 

Az ülés helye: Mátraterenye  - Községháza nagyterme 

                          (Mátraterenye, Kossuth út 178.) 

 

Jelen vannak: Gecse László polgármester, Almádi István alpolgármester, Koósné Czene 

Katalin Andrea, Kotroczó Zoltán, Platthy László, Pádár Eszter (6. 

napirendi ponttól)  képviselők 

  

Állandó meghívott: 

 

Urbányi Edina jegyző/jegyzőkönyvvezető 

Kertész Mónika gazdaságvezető 

Kotroczó Viktória szociális ügyintéző 

Csikós Árpád RNÖ elnöke 

 

 

 Igazoltan távol: Telek Tamás képviselő, 

 

 

Gecse László polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a 

polgármester és 4 fő képviselő jelen van, a nyílt ülést megnyitja. Javaslatot tesz a nyílt ülés 

napirendjére, a kiküldött meghívóban szereplőek szerint. 

 

Napirendi javaslat: 

 

1.) A helyi gyermekvédelmi ellátásokról szóló rendelet módosítása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

2.) Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi költségvetésének 

módosítása 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 

 

3.) Mátraterenye Község Önkormányzat 2024. évi költségvetésének módosítása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

4.) Mikulási és karácsonyi ajándékcsomag támogatás helyi szabályozásáról szóló 

rendelet megalkotása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

5.) Folyószámlahitel 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 



 

 

6.) Egyéb időszerű feladatok 

 

A Képviselő-testület a napirendi javaslatot 5 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadja. 
 

 

Napirendi pontok tárgyalása  

 

1.) A helyi gyermekvédelmi ellátásokról szóló rendelet módosítása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Előterjesztés, rendelet tervezet, indokolás, hatásvizsgálat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Gecse László polgármester átadja a szót Urbányi Edina jegyzőnek. 

 

Urbányi Edina jegyző elmondja, hogy az étkezés biztosítására 2024. augusztus 14. napján 

megkötött és 2024. szeptember 1. napjától hatályos vállalkozási szerződés 5.2. pontja alapján a 

Vállalkozó a határozott idejű szerződés ideje alatt évente legfeljebb 10 %-kal emelheti a díjakat, 

leghamarabb az emelésre 2025. január 1-jén kerülhet sor. Bohács Ferenc Miklós ügyvezető 

2024. október 28. napján érkezett megkeresésében jelezte, hogy 2025. január 1. napjától 10 %-

kal kívánja az adagárakat emelni. Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

jogosult rendeletbe szabályozni a gyermekétkeztetés díjait – Mátranovák Község 

Önkormányzat Képviselő-testületének jóváhagyó határozatával. Így a mátraterenyei rendeletbe 

be kell építeni a térítési díj változást, figyelni arra, hogy a rendelet kihirdetése és a hatályba 

lépése között legalább 30 napnak el kell telnie. Az írásos előterjesztésben szemléltetve van az 

áremelés jelenlegi és javasolt díja. A szociális étkezés díja is emelkedik, viszont itt most nem 

lesz változás a térítési díj összegében továbbra is a jelenleg díj marad. A bölcsődében és az 

óvodában nem jellemző, hogy a szülők fizetnének az étkezésért, mivel vagy 50%-os 

kedvezménybe részesülnek, mert rendszeres gyermekvédelmi kedvezmény került 

megállapításra, vagy ingyenesen étkeznek, mert 2H, 3H státusz van a gyermek részére 

megállapítva. A mátraterenyei iskolában szintén nem jellemző, hogy térítési díjat fizetnének a 

szülők, inkább a mátranováki iskola az, ahol jelentősebb a térítési díjat fizető családok száma. 

Egyéb hozzászólás, észrevétel nem lévén a képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadja a 

tervezetet és a következő rendeletet alkotja: 

 

 
 

Mátraterenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

12/2024. (XI. 22.) önkormányzati rendelete 

a helyi gyermekvédelmi ellátásokról szóló rendelet módosításáról 



(A rendelet a 23/2012. (IV.25.) KIM rendelet szerint Nemzeti Jogszabálytár felületén a Nógrád 

Vármegyei Kormányhivatalhoz felterjesztve.) 

 

2.) Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi költségvetésének 

módosítása 

Előterjesztő: Urbányi Edina jegyző 

(Határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Urbányi Edina jegyző elmondja, hogy a választások miatt kapott pénzeszközökkel történő 

elszámolás került rendezésre a Közös Hivatal költségvetésében. 

 

Egyéb hozzászólás, észrevétel nem lévén a képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadja a 

határozati javaslatot és a következő döntést hozza: 
 

63/2024. (XI. 21.) számú határozat 

 
Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mátraterenyei Közös Önkormányzati 

Hivatal 2024. évi költségvetésének módosítását a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

2024. évi költségvetési évben a Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatal  

bevételi főösszege: 88 088 574 forint 

melyből 

aa) központi irányítószervi támogatás: 84 499 006 forint 

ab) működési célú központosított előirányzatok: 3 175 705 forint 

ac) előző évi pénzmaradvány: 413 863 forint 

 

kiadási főösszege: 88 088 574 forint 

melyből 

ba) személyi juttatások: 72 973 900 forint 

bb) munkaadókat terhelő járulékok: 9 052 068 forint 

bc) dologi, és egyéb folyó kiadások: 5 391 606 forint 

bd) felhalmozási kiadások: 671 000 forint 

Engedélyezett létszám: 13 fő a Közös Hivatal Megállapodásában foglaltak szerint. 

  

A cafetéria-juttatás mértéke 2024. évben 231 900 Ft. 

A képviselő-testület megbízza Mátraterenye Község Polgármesterét, hogy a Közös Hivatal 

költségvetésének módosítását Mátraterenye Község Önkormányzatának 2024. évi költségvetésébe való 

beépítéséről gondoskodjon. 

A képviselő-testület megbízza a jegyzőt, hogy a költségvetés módosítás végrehajtásáról gondoskodjon. 



 

Határidő: azonnal 

Felelős: Urbányi Edina jegyző 

 

3.) Mátraterenye Község Önkormányzatának 2024. évi költségvetésének módosítása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Előterjesztés, rendelet tervezet, indokolás, hatásvizsgálat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy próbál takarékosan gazdálkodni az önkormányzat, 

de ez sokszor kihívások elé állítja a költségvetést.  Próbálunk minden igénynek megfelelni, de 

sok mindenre kell a pénz. 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy III. alkalommal kerül sor előirányzat 

módosításra. Mátraterenye Község Önkormányzatának módosított előirányzata 775.779.752 

Ft, amely most 8.788.297 Ft-tal módosul 784.568.249 Ft-ra. Ez magába foglalja a MÖT és a 

Közös Hivatal költségvetését is. A mostani előirányzat módosítást a köznevelésre, szociális, 

kulturális feladatokra kapott támogatás, illetve az erre kapott bérösszeg indokolja. Az óvónők 

bérének rendezése, közel 13 M Ft tekintetében jelentkezik a kiadási oldalon, még bevételi 

oldalon az óvodai játszótérre kapott támogatás jelentkezik. Technikai átcsoportosítás történt a 

személyi és dologi kiadások között is. Van beadott REKI pályázatunk, amit még nem tudunk, 

hogy elnyertünk-e, illetve december hónapban két havi állami támogatást kapunk, aminek a 90 

%-a átadott pénzösszeg. Volt Kincstári ellenőrzésünk is, ahol a szociális normatíva 

felhasználását ellenőrizték – az előző évi beszámoló adatai alapján. Ez helyszíni ellenőrzés volt 

és adatbekéréssel is szolgáltattunk adatokat. Tegnapelőtt kaptuk meg ennek a jegyzőkönyvét, 

amely nem állapított meg visszafizetési kötelezettséget. Kifizetetlen számlákkal most is 

rendelkezik az önkormányzat. 

 

Gecse László polgármester kérdezi, hogy van-e még valakinek kérdése? 

 

Kotroczó Zoltán képviselő kérdezi, hogy tudunk-e valahogy a kifizetetlen számlákon 

csökkenteni? 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy sok a rezsivel, dologi kiadással kapcsolatos 

számla. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő kérdezi, hogy lesz-e kevesebb? 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy év végén már nem lehet az önkormányzatnak 

kifizetetlen számlája. A folyószámlahitelkeretbe sem szeretnénk belenyúlni, mert ez év 

december 31-én lejár, illetve amúgy is magas a kamata. Év végéig minden számlát ki kell 

fizetni, ezek, amik most vannak, a szokásos 2-3 M Ft értékben rezsiszámlák. 

Kotroczó Zoltán képviselő kérdezi, hogy ha lenullázzuk a számlánkat, akkor év végén 

lecsökken a mozgástere az önkormányzatnak? Jól ért? 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy igen. A következő évet tiszta lappal szeretné 

kezdeni az önkormányzat. 



 

Gecse László polgármester elmondja, hogy igen, elég sok kiadásunk lenne. Csak a traktoron 

2 hátsó gumit kellene cserélni 500.000 Ft értékben. Hóhelyzetet is jelentettek a következő 

napokra, nagyon sok mindent meg kell oldani, de december 31-ig a kifizetetlen számlákat is 

szeretnénk kifizetni. 

 

Egyéb hozzászólás, észrevétel nem lévén a képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadja a 

tervezetet és a következő rendeletet alkotja: 

 

 
 

Mátraterenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

13/2024. (XI. 22.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat 2024. évi költségvetésének módosításáról 

(A rendelet a 23/2012. (IV.25.) KIM rendelet szerint Nemzeti Jogszabálytár felületén a Nógrád 

Vármegyei Kormányhivatalhoz felterjesztve.) 

 

4.) Mikulási és karácsonyi ajándékcsomag támogatás helyi szabályozásáról szóló 

rendelet megalkotása 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Rendelet tervezet, indokolás, hatásvizsgálat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy a múltkori testületi ülésen nem született döntés a 

karácsonyi csomaggal kapcsolatban, pont az előbbiekben említett Kincstári ellenőrzés miatt. 

Véleménye szerint a településen 930 házháztartás van, tavalyi évben 800 csomagot készítetett 

az önkormányzat, idén elég lenne 750 csomag is. Előre még nem látszik, hogy kik lesznek azok, 

akik nem veszik majd igénybe. 

 

Kotroczó Viktória szociális ügyintéző elmondja, hogy tavalyi évben körülbelül 100 csomag 

megmaradt. 

 

Gecse László polgármester kérdezi, hogy mennyit összeget tanácsol a képviselő-testület 

háztartásonként a csomag összegére.Tavalyi évben 2500 Ft volt. 

 

Koósné Czene Katalin Andrea képviselő kérdezi, hogy mennyit enged idén a költségvetés? 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy maximum 3000 Ft-ot háztartásonként. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy az 2.250.000 Ft kiadást jelentene. Javasolja, hogy 

ne a helyi vállalkozóktól rendeljék meg a karácsonyi csomagba valókat, mert a Metró pl. ki is 

szállítja. Meg kell beszélni egy időpontot, amikor a testületből felmegyünk Budapestre, hogy 

megnézzük mi fér bele ebbe az összegbe. Az átvételét pedig meghirdetjük ugyanúgy, mint 

tavaly. 

 



Egyéb hozzászólás, észrevétel nem lévén a képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadja a 

tervezetet és a következő rendeletet alkotja: 

 

 
 

Mátraterenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

14/2024. (XI. 22.) önkormányzati rendelete 

karácsonyi ajándékcsomag támogatás helyi szabályozásáról 

(A rendelet a 23/2012. (IV.25.) KIM rendelet szerint Nemzeti Jogszabálytár felületén a Nógrád 

Vármegyei Kormányhivatalhoz felterjesztve.) 

 

5.) Folyószámlahitel 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy Mátraterenye Község Önkormányzata az 

MBH Bank Nyrt-nél 12.000.000 –Ft folyószámlahitelt kíván felvenni 2025. január hónapban. 

A hitel visszafizetésének határideje 2025. december 31. Mátraterenye Község Képviselő-

testülete kötelezettséget vállal arra, hogy a tőke és járulékainak visszafizetését a 

költségvetésében szerepelteti, és mindennemű fejlesztési feladatokat megelőzően tervezi. Az 

önkormányzat a hitel fedezeti biztosítékként a Mátraterenye, Kossuth út 325. szám alatti 

forgalomképes ingatlanát ajánlaná fel, mint ahogyan évek óta. Ez a folyószámlahitel csak 

biztosítékként, egyfajta vésztartalékként szolgálna az önkormányzat számára. 

 

A képviselő-testület  5 igen szavazattal  - vita mellőzésével - a javaslatot elfogadva a következő 

határozatot hozza: 

64/2024. (XI. 21.) számú határozat 

 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a MBH Bank Nyrt -nél 

12.000.000 –Ft folyószámlahitelt vesz fel 2025. január hónapban. A hitel visszafizetésének 

határideje 2025. december 31. 

Mátraterenye Község Képviselő-testülete kötelezettséget vállal arra, hogy a tőke és 

járulékainak visszafizetését a költségvetésében szerepelteti, és mindennemű fejlesztési 

feladatokat megelőzően tervezi. 

A képviselőtestület nyilatkozik, hogy 



- hogy az önkormányzat ellen nincs adósságrendezési eljárás 

- lejárt hiteltartozással nem rendelkezik egyetlen hitelintézet felé sem 

- rendelkezik helyi adóbevétellel 

- vállalja, hogy számláját a hitel lejáratáig és visszafizetéséig nem szünteti meg. 

A képviselőtestület nyilatkozik, hogy a 2011. évi CXCIV. törvény értelmében hitel 

felvételének törvényi akadálya nincs, kormányzati engedélyhez nem kötött, kijelenti, hogy 

a tervezett hitelfelvétel megfelel a hitelfelvételi korlát által megszabott feltételeknek. 

(2011. CXCIV. tv. 10.§. (3) ) 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete hitel fedezeti biztosítékként 

Mátraterenye, Kossuth út 325. szám alatti 865.hrsz-ú forgalomképes ingatlanát ajánlja fel.  

A testület visszavonhatatlan hozzájárulását adja az ingatlan hitelfedezetként történő 

bevonásához és értékesítéséhez. A képviselőtestület hozzájárul ahhoz, hogy a hitel 

visszafizetéséig a fent megnevezett ingatlanra a pénzintézet további 12.000.000 Ft hitel és 

annak kamatterhe erejéig jelzálogjogot jegyezzen be. A képviselő-testület vállalja a hitel 

kamatainak határidőben történő megfizetését, a fedezetként felajánlott ingatlanra kötött 

vagyonbiztosítást a MBH Bank Nyrt. engedményezi, és annak rendszeres pénzügyi 

teljesítéséről, minden évben legalább egyszer írásban tájékoztatja a MBH Bank Nyrt. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gecse László polgármester 

 
 

6.) Egyéb időszerű feladatok 

 

(Pádár Eszter képviselő megérkezett.) 

 

Urbányi Edina jegyző elmondja, hogy az előző testületi ülésen elhangzott, hogy esetleg 

módosítani kellene a közeljövőben az önkormányzat szociális rendeletén. Most itt van az 

önkormányzat gazdaságvezetője és szociális ügyintézője is, kéri, hogy tegyék fel a képviselők 

a kérdéseiket, észrevételeiket, mondják el javaslataikat. 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy ebben az évben közel 29 M Ft szociális 

normatívát kapott az önkormányzat. A helyi szociális rendelet biztosít a rászorulóknak eseti és 

rendszeres szociális ellátásokat. Mivel Mátraterenyén nagyon sok feladatát a MÖT keretein 

belül látja el, ezek ön erejéhez felhasználhatóak ezek a támogatások. Így az önkormányzat a 

saját önerejét tudja ezzel csökkenteni. Ez a dologi kiadástól venné el a keretet. Erre ez az összeg 

szabályosan felhasználható, amit a MÖT-nek át kellene adni az így megmaradna 



Mátraterenyének a dologi kiadásokra. Ezért azt javasolja, hogy azon támogatási formák, amik 

most is szerepelnek a szociális ellátásokról szóló rendeletben kb. 70%-ban maradjanak is meg. 

Most is sok kiadás van, amit tologatunk. 

 

Kotroczó Viktória szociális ügyintéző elmondja, hogy amik most vannak segélyek az pl. a 

temetési segély, amire szükség van. Ennek az egy főre eső összeghatára 171.000 Ft, ezen 

lehetne emelni, de ezt benne kellene hagyni a rendeletben. Van még lakásfenntartási támogatás, 

ami most 4000 Ft havonta, ezen is lehetne emelni, de ezt is meg kellene hagyni. Az idei 

kérelmeket nézve szinte csak a közfoglalkoztatottak férnek ebbe a támogatásba. Szintén csak a 

közfoglalkoztatottak férnek bele az eseti támogatásba is. Ugyanakkor nem minden 

közfoglalkoztatott kéri a lakásfenntartási támogatást. A negyedévente igényelhető krízis 

támogatást is csak kb. 90 fő veszi igénybe rendszeresen, de ez nem jelentős kiadás. A rendkívüli 

települési támogatás, amit úgymond vis maior esetére lehet igénybe venni, ahhoz nem kellene 

hozzányúlni, mert mindig kerülhet valaki olyan helyzetbe, hogy rászorul erre a támogatási 

formára. 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy a lakásfenntartási támogatást sem igazán 

érdemes megemelnie az önkormányzatnak, mert az a 4000 Ft-ot sem mindig tudnák számlával 

leigazolni az igénybe vevők. Áramot keveset fogyasztanak, fával fűtenek, vízért pedig a 

közkútra járnak. 

 

Kotroczó Viktória szociális ügyintéző elmondja, hogy lakásfenntartási támogatásból, az azt 

igénylők az áramszámlát fizetik, vagy a lakbért/lakástörlesztést fizetik belőle. 

Jegyzőasszonnyal annyi ötletünk lett volna még, hogy  - mivel a hátrányos helyzetű gyerekek 

amúgy is ingyen kapják az étkezést, a tankönyvekért sem kell fizetni – de vannak a településen 

gimnazisták, főiskolások is akik nem részesülnek ösztöndíjban. Nekik lehetne esetleg 

valamilyen támogatást kitalálni. Igaz, hogy a középiskolában is ingyen kapják a tankönyveket. 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy már a mátraterenyei bölcsiseket is elkezdték 

a szülők a mátranováki bölcsődébe beíratni. Lehetne ezeket a szülőket is támogatni, hogy ne 

vigyék el a gyerekeket, mert akkor az óvodába sem ide fogják hozni őket. Ne járjunk úgy, mint 

az iskolánál. Illetve az egyedülálló, idős embereket is lehetne valamifélekép támogatni, pl. 

fűnyíráshoz segítséget adni, ami a természetbeni támogatásba beleférne. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy van a településen olyan család akik SNI-s 

gyermeket nevelnek és egy vármegyebérlet kifizetése is nagy segítséget nyújtana a szülő 

részére, hogy a gyereket a megfelelő intézménybe be tudja kísérni a szülő és tudjon is érte 

menni. 

 

Csikós Árpád MRNÖ elnök elmondja, hogy a családjában van hasonló kisgyermek, de ott a 

szülő kapott az iskolától igazolást, így a kísérő ingyen tud utazni a buszon, de majd pontosabban 

utána kérdez. 

 

Kertész Mónika gazdaságvezető elmondja, hogy a képviselő-testület most kapott egyfajta 

képet a lehetőségekről és kéri, hogy mérlegeljék azokat és próbálják a legjobb megoldást 

megtalálni. 

 

 

 

 



6.1. Mátraterenye Roma Nemzetiségi Önkormányzat kérése 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy Csikós Árpád a mátraterenyei Roma Nemzetiségi 

Önkormányzat elnöke egy megkereséssel érkezett a képviselő-testület és az önkormányzat elé. 

A nemzetiségi önkormányzatnak lehetősége nyílt pályázni olyan épület kisebb felújítására, 

melyet a települési önkormányzat biztosít a nemzetiségi önkormányzat részére használat 

céljából. 

 

Csikós Árpád MRNÖ elnök elmondja, hogy apróbb felújítások, pl. festés, kilincs csere, 

mosogatócsere lenne, ami beleférhetne ebbe a pályázatba. Már egyeztetett is egy vállalkozóval, 

aki kijön megnézni. Erre szeretnének pályázatot beadni, de ehhez kell az épület tulajdonosának 

– a mátraterenyei önkormányzatnak – a jóváhagyása is. 1-3 M Ft összegben lehet pályázni. 

Elmondja, hogy úgy értesült, hogy kevés pályázó lenne, mert másik pályázatot is írtak ki, amire 

többen szeretnék beadni a pályázatukat, így bízik benne, hogy eredményes elbírálásban 

részsülnek. Személy szerint csak ő, eddig 8 db pályázatot írt meg más önkormányzatok részére, 

ilyen témával kapcsolatban. Azt tapasztalja, hogy kevés segítséget kapnak erre az 

önkormányzatok, ilyen segítséget pedig, mint pályázatírás nem is tudnak beépíteni a 

költségvetésbe. 

 

Platthy László képviselő kérdezi, hogy arról az épületről van most szó, amelyikben a helyi 

polgárőrség is szokta a gyűléseit tartani? 

 

Csikós Árpád MRNÖ elnök elmondja, hogy igen. Ez karbantartás lenne, a települési 

önkormányzaté az épület, de természetesen a polgárőrség is használhatná. 

 

Gecse László polgármester szeretné, ha egyeztetés történne ezzel kapcsolatban a tekésekkel 

is. 

 

Csikós Árpád MRNÖ elnök kérdezi, hogy nem kaphatna-e kulcsot az épülethez, hogyha jön 

a vállalkozó, és nem tudja a tekések elnökét elérni, akkor is be tudjanak oda menni, ne kelljen 

ezért senkit zavarni. 

 

Platthy László képviselő elmondja, hogy nekik a polgárőrség részéről csak annyi kérésük 

lenne, hogy szeretnének egy zárható szekrényt, amibe a dolgaikat el tudnák zárni, mert nekik 

ott havonta gyűlésük szokott lenni a polgárőrséggel. 

 

Csikós Árpád MRNÖ elnök elmondja, hogy akik eddig használták a helyiséget ezután is 

fogják tudni. Szeretné még megkérdezni, hogy tudják-e a jövő héten használni ezt a helyiséget 

közmeghallgatás céljára? Be van-e fűtve? 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy megkérdezi a karbantartót a fűtés ügyében. 

 

Platthy László képviselő kérdezi, hogy nem kérhetne ő is egy kulcsot az irodához? 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy véleménye szerint ennek semmi akadálya. 

 

Egyéb hozzászólás nem lévén a képviselő-testület  5 igen szavazattal  - vita mellőzésével - a 

javaslatot elfogadva a következő határozatot hozza: 

 



65/2024. (XI. 21.) számú határozat 

 
Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mátraterenye Roma Nemzetiségi 

Önkormányzat ROMA-KAPACITÁS-24 elnevezésű pályázati beadását támogatja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gecse László polgármester 

 

6.2. Polgárőrség kérése 

Gecse László polgármester elmondja, hogy már az előző testületi ülésen is téma volt a 

polgárőrség kérése, de akkor nem született erről döntés, pontosan a Kincstári ellenőrzés miatt. 

A civil szervezeteknek juttatott támogatások tekintetében átcsoportosítást lehetne eszközölni, 

hogy kaphassanak támogatást. 

 

Egyéb hozzászólás nem lévén a képviselő-testület  5 igen szavazattal  - vita mellőzésével - a 

javaslatot elfogadva a következő határozatot hozza: 

66/2024. (XI. 21.) számú határozat 

 
Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mátraterenye Polgárőrség 

Bűnmegelőzési Vagyonvédelmi Egyesület kérésének helyt ad és az Egyesület kérését 200.000 Ft 

összegben támogatja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gecse László polgármester 

 

6.3. Rendőrséggel való együttműködés 

Gecse László polgármester elmondja, hogy már az előző testületi ülésen is téma volt a rendőrséggel 

való szerződés tervezete, még a bátonyterenyei rendőrkapitány is itt volt és tájékoztatta a képviselő-

testületet. Arról lenne szó, hogy lehetősége van a bátonyterenyei rendőrkapitányság rendőreinek 

úgynevezett túlszolgálatot végezniük az önkormányzattal történő szerződés-megállapodás értelmében. 

Pádár Eszter képviselő kérdezi, hogy ez a 200.000 Ft a három településre értendő összesen? 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy nem, ez településenként 200.000 Ft/hó. 

Pádár Eszter képviselő elmondja, hogy a kezdeményezés jó, de Mátraterenyén nincs olyan helyzetben 

a közbiztonság, hogy ez indokolt lenne. 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy abba is bele kell gondolni, hogy az is lehet, hogy 4-5 

hónapon keresztül nincs semmilyen probléma, de olyan is előfordulhat, hogy egyszerre történik valami, 

ami indokolttá tenné a beavatkozást. 



Gecse László polgármester elmondja, hogy a múltkor szembesült például egy olyannal, hogy telefonon 

hívta őt egy helyi lakos a Vasút útról, hogy tud-e róla az önkormányzat, hogy ott valakik vágják a 

fémoszlopokat. Azt mondta a telefonáló, hogy 3 MÁV-os ember vágja az oszlopokat. Szólt a 

rendőröknek is, egyszerre értek ki a helyszínre, a 3 ember azt mondta, hogy ők miskolci villanyszerelők 

és azt a feladatot kapták, hogy az oszlopokat vigyék el felfűrészelve. Igazolványt nem kérhetett tőlük, 

mert se nem tulajdonos, se nem rendőr. Felhívta Hatvan várost is, illetve a MÁV-ot is de senki sem tudta, 

hogy ide ki lennének villanyszerelők rendelve az oszlopok miatt. A MÁV-nál azt ígérték, hogy utána 

néznek és visszaszólnak, hogy tőlük lettek-e kiküldve ezek az emberek, de semmi visszajelzést nem 

kapott. 

Kotroczó Zoltán képviselő kérdezi, hogy ez az összeg akkor is ennyi, ha pl. Mátraterenye vagy Nemti 

nem megy bele ebbe a rendőrségi megállapodásba? 

Pádár Eszter képviselő kérdezi, hogy a polgárőrség most hány főből áll? 

Platthy László képviselő elmondja, hogy kb. 20 fő. 

Pádár Eszter képviselő kérdezi, hogy ha napközben járőrözne a polgárőrség az nem lenne segítség? 

Platthy László képviselő elmondja, hogy a polgárőrség szinte minden tagja dolgozik, ezért nappal 

szinte nem tudnának járőrözni. 

Gecse László polgármester elmondja, hogy az a probléma, hogy a polgárőrök többsége dolgozik, van 

főállásuk, napközben nem tudnának nagyon segíteni. Ebből a 2 M Ft-ból sok mindent tudna az 

önkormányzat venni, vagy megcsináltatni. Véleménye szerint erre a témára térjen vissza a képviselő-

testület majd a soron következő ülésén. 

Értékeljük egy kicsit a közmeghallgatást. Voltak jó felvetések is, mint, hogy Nádújfaluban nincs bolt 

vagy posta, illetve a 23. sz. út ügye. De ezeket már elmondtuk. Elhangzott az is, hogy nincs a nádújfalusi 

művelődési házban kulturális élet. Erre igény sincsen, mert senki sem kereste meg őt ezzel kapcsolatban. 

Sem a fiatalok sem más. A bolttal kapcsolatosan pedig nem a bérleti díj volt a probléma, nem azért szűnt 

meg, hanem mert nem volt forgalma. Hiába alakítanánk ki a művelődési házban a posta helyén egy kis 

helyet a boltnak, ott sem lenne forgalom. 

Pádár Eszter képviselő elmondja, hogy amikor volt is bolt Nádújfaluban, akkor sem volt kínálat, ami 

pedig benne volt az is drága volt. 

Gecse László polgármester elmondja, hogy az orvosi rendelő mindig is téma volt. De a doktornő kapja 

a normatívát. A pénzügyi főtanácsos is mondta, hogy sok a rezsiköltség. A vérvételnek viszont nagy 

sikere van. Említették még a játszóteret. De azt is megnéztem, ugyanolyan játszótér van Homokterenyén 

és Nádújfaluban is. Próbálunk akkor majd beszerezni mind a két játszótérre babahintát. Jánosaknán is 

felmerült, hogy nincs játszótér, de amikor odavitték a  játékokat azt leszerelték az emberek és eltüzelték. 

Felmerült még a kultúrház területén való parkolás. Véleménye szerint sorompót kellene oda tenni. 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy elég vicces, hogy az ingyenétkezésért is van, aki autóval 

megy és egészen a lépcsőig áll be. 

Gecse László polgármester elmondja, hogy akkor tegyen oda az önkormányzat egy kaput. Tájékoztatja 

a képviselő-testületet, hogy a szelektív hulladékszigetek is meg fognak szűnni. A VGÜ mindenkinek – 

aki fizeti a szemétszállítási díjat – az kapni fog egy külön sárga kukát, ami a szelektív gyűjtést fogja 

segíteni. Illetve igényként merült fel, hogy egy központi rész Nádújfaluban is kerüljön kialakításra. 



Platthy László képviselő elmondja, hogy virágosítani kellene a kultúrparkot, illetve a mellette lévő 

területet. 

Kotroczó  Zoltán képviselő elmondja, hogy vannak kitéve oda virágládák, amiket a lakosok locsolnak 

is és figyelnek rá, de olyan növények kerültek beültetésre amik nem voltak eléggé szárazságtűrőek, 

Gecse László polgármester elmondja, hogy a közmeghallgatáson elhangzott még a buszmegállók ügye. 

Igaza volt a felszólalnak, mert ezek nem mutatnak egységes képet. Viszont ez nagyon sok pénzbe 

kerülne. 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy nagyon sokféle buszmegállója van a településnek, ezekből 

lehetne valami egységes képet kialakítani. 

Platthy László képviselő kérdezi, hogy a faluban lévő szalmabálák, mikor kerülnek felfrissítésre, 

amiket az egyesület rakott ki? 

Gecse László polgármester elmondja, hogy idén be lesznek szedve és tavasszal fel lesznek frissítve. 

Szeretné még elmondani, hogy a csarnok most ügyes volt, fát is szállítottak a szomszéd településnek, az 

ünnepekre díszpárnát is varrtak, amiből már elég sokat el is adtak, illetve a futók is ki vannak adva 

bérbe. Igaz, hogy olcsóbban is adjuk, mint a benzinkútnál. Az állványt is ki tudtuk adni. Gondolkozzon 

még a testület, hogy honnan lehetne bevételt szerezni. 

 

 

Más napirend, hozzászólás nem lévén a polgármester 18.05 órakor a képviselő-testület ülését 

bezárja. 

 

 

K.m.f. 

 

 

Gecse László 

polgármester 

Urbányi Edina 

jegyző 

 

 

 

 

 


